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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. január 31-én 
17. 00 órakor megtartott üléséről

Jelen  vannak: László-  Legedi  Jánosné  polgármester,  Siska  Zoltán,  Jójárt  Endréné,
Danajlovits Kamilla képviselők.

Távol maradását jelezte: Hős-Nagyné László- Legedi Adél 

A napirendek tárgyalásánál jelen volt Jónás István aljegyző.

László- Legedi Jánosné polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelenteket.
A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy 3 képviselő jelen van, az ülés határozatképes, azt
megnyitja. Javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban megjelölt,  napirendi pontokat
tárgyalja  meg  a  mai  ülésen  az  alábbi  kiegészítésekkel:  1.)  Mekényes  Község
Településrendezési  terveinek  2022.  évi  1.  számú  módosítása,  zárt  ülésen:  1.)  Települési
támogatás iránti kérelmek

A napirenddel kapcsolatban észrevétel,  javaslat nem hangzott el,  így a képviselő testület 4
igen szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza:

MEKÉNYES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  
1/2023  . (I.31.) SZ. HATÁROZATA  

Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. január 31-i képviselő-testületi
ülés napirendjeit az alábbiak szerint hagyja jóvá: 
Nyilvános ülésen:
1.)  Mekényes Község Településrendezési  terveinek 2022. évi  1.  számú módosításának
elfogadása
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
2.) Mekényes Község Önkormányzatának 2023. évi költségvetési tervezete
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
3.) Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. évi munkaterve
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
4.) Közvilágítási ügyek
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
5.) Egyebek
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
Zárt ülésen: 
1.) Települési támogatás iránti kérelmek
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester
Határidő: azonnal
Felelős: László- Legedi Jánosné polgármester

Napirendek tárgyalása:
1.)  Mekényes  Község  Településrendezési  terveinek  2022.  évi  1.  számú  módosítási
eljárásának lezárása, annak elfogadása
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester



Az előterjesztés írásban történt.

László- Legedi Jánosné     polgármester:   elmondja, a tavalyi évben már kiderült hogy a kültéri
kemence  és  a  pavilon  megépítéséhez  szükséges  módosítani  Mekényes  Településrendezési
Tervét, egyszerűsített eljárással az önkormányzat a 297. hrsz-on lévő terület vonatkozásában.
Az önkormányzat  szerződést  kötött  Hajdú  Csaba  főépítésszel,  a  Helyi  Építési  Szabályzat
módosítása  érdekében  szükséges  véleményezési  dokumentáció  elkészítésére  400.000  Ft
díjazással. Gáspár Róbert települési főépítész egyszeri megbízási díj ellenében, ami 70.000 Ft,
a településtervezővel és a hivatalos egyeztetésben részt vevőkkel a véleményezési eljárást az
E-TÉR felületen, a partnerekkel történő egyeztetést  a partnerségi rendeletben előírt módon
folytatják le. A pavilon és a kemence megépítésének feltétele egy parkoló kialakítása, annak
áthelyezéséhez van szükség a Településrendezési Terv módosítására.
A mai  napra meghirdetett  fórumra vártuk a  lakosság részvételét  és észrevételeiket  az ügy
kapcsán. Megállapítom, hogy a lakosság részéről senki nem jelent meg, akit érint a parkoló
ügye Siska Zoltán alpolgármester jelen van, részéről ellenvetés nem érkezett, ezért javaslom a
módosítás elfogadását.

A napirendhez több kérdés és hozzászólás nem hangzott el, így a Képviselő-testület  4 igen
szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza:

MEKÉNYES ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  
2/2023. (I.31.) SZ. HATÁROZATA  

Mekényes  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  -  a  polgármester  előterjesztésében  -
megtárgyalta  a  község  településrendezési  terv  egyszerűsített  egyeztetési  eljárással  történő
módosítása  során  lebonyolított  partnerségi  egyeztetése  és  környezeti  egyeztetése  során
beérkezett véleményeket és az alábbi határozatot hozza:

1) Mekényes Község Önkormányzat képviselő-testülete az előterjesztésből megismerte és
megtárgyalta a Község településrendezési eszközének 1. melléklet  szerinti  módosítási
dokumentációját.

2) Mekényes  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  lezárja  Mekényes  Község
településrendezési  eszköz  módosításának  partnerségi  egyeztetési  szakaszát  a
településfejlesztéssel,  településrendezéssel  és  településkép-érvényesítéssel  összefüggő
partnerségi egyeztetés helyi szabályairól szóló 11/2017 (VII.26.) önkormányzati rendelet
10. §-a szerint. A partnerségi rendelet alapján megállapított határidőig észrevétel nem
érkezett az önkormányzathoz a partnerek részéről.

3) Mekényes  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  a  településrendezési  terv
módosítására vonatkozó tervezési  program, valamint  a  megkért  környezet-védelemért
felelős  államigazgatási  szervek  véleménye  alapján  úgy  ítéli  meg,  hogy  a  módosítás
jelentős környezeti hatást nem indukál, így a módosításhoz külön környezeti értékelés
készítését nem tartja szükségesnek.

4) Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a fejlesztési elképzeléseit az Étv.
7.§  (3)  bek.  e)  pontjában  foglaltak  alapján  megvizsgálta  és  megállapította,  hogy  a
fejlesztési  célként  meghatározott  új  közösségi  tér  (rendezvénypavilon  létesítése)
kialakításának  helyszínét  a  település  már  beépítésre  kijelölt  területén  belül  nincs
megfelelő  terület,  melynek  oka,  hogy  a  közművelődési  jellegű  fejlesztés  a  település
igazgatási,  oktatási,  közművelődési  és  szolgáltató  intézményeinek  közelében  célszerű
kijelölni. Ugyancsak e cél érdekében kerül kis mértékben növelésre a 247 és 248 hrsz-ú
ingatlanok területén a falusias lakóterület övezete a közpark rovására. Felkéri továbbá a



települési  főépítészt,  hogy  MaTrT.  12.  §  (3)  bekezdésében  foglalt  követelmények
teljesítése  érdekében  végzett  módosításokkal  véglegesítse  a  megbízott  tervezővel  a
településrendezési terv tervezetét.

5) Mekényes  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  kéri  a  települési  főépítészt  a
módosítási eljárás záró szakmai véleményezési szakaszának megindítására.

Határidő: azonnal
Felelős: László- Legedi Jánosné polgármester, Gáspár Róbert települési főépítész

2.) Mekényes Község Önkormányzatának 2023. évi költségvetési tervezete
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester

Az előterjesztés írásban történt. 

László-  Legedi  Jánosné  polgármester: elmondja,  hogy  minden  testületi  tag  írásban
megkapta a költségvetés első fordulós tervezetét,  melyet legkésőbb február 15-ig meg kell
beszélni, és ha szükséges, akkor módosítani lehet.
Ami fontos ebben a tervezetben, hogy vannak tételek, melyekre többet kell számolni és van,
amelyhez kevesebbet. Ilyen például a közös fenntartású óvoda, melynek a fenntartási költsége
717 ezer forint és a közös önkormányzati hivatal részére 875.500 Ft-ot kell fizetni. Az összeg
magasabb, mint a tavalyi évben, elsősorban a béremelések miatt, az állami támogatás viszont
kevesebb, emiatt az önkormányzatok saját költségvetésükből kénytelenek finanszírozni.
A közös önkormányzati hivatal költségvetése miatt többszöri egyeztetésre volt szükség, annak
végeredményeként  kell  fizetnünk a 875.500 Ft összeget  lakosságarányosan.  Alsómocsolád
vállalta,  hogy a  rájuk  eső többletköltséget  maguk finanszírozzák,  ami  több mint  5  millió
forintot jelent. A többi település hozzánk hasonlóan lakosságarányosan fizet, abban bízunk,
hogy az államtól kapunk kiegészítő támogatást, ami csökkentheti a hozzájárulási költségeket. 
Megkérdezi a képviselőket, hogy van-e kérdés, hozzászólás. Amennyiben  nincs, javasolja a
költségvetés első fordulós tervezetének elfogadását. 

A napirendhez több kérdés és hozzászólás nem hangzott el, így a Képviselő-testület  4 igen
szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza:

Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testület
3/2023. (I.31.) sz. határozat

Mekényes  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Mekényes  Község  Önkormányzat
2023. évi költségvetési tervezetét elfogadja. 
Határidő: azonnal
Felelős: László- Legedi Jánosné polgármester

3.) Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. évi munkaterve
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester

Az előterjesztés írásban történt. 

Jónás István aljegyző: röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a munkatervben
azok  a  napirendek  szerepelnek,  amelyek  minden  évben  előfordulnak,  ezek  az  aktuálisan
szükségesekkel kiegészülnek. 
László- Legedi Jánosné polgármester: elmondja, hogy a 2023. évi munkaterv elfogadása
szükséges, javasolja a testületnek az előterjesztés elfogadását.  



A  napirendhez  további  kérdés,  hozzászólás  nem  hangzott  el,  Képviselő-testület  4  igen
szavazattal - tartózkodás és ellenszavazat nélkül – az alábbi határozatot hozza:

Mekényes Község Önkormányzat Képviselő-testületének
4/2023. (I. 31.) sz. határozata

Mekényes  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  dönt,  hogy  Mekényes  Község
Önkormányzat  Képviselő-testületének  2023.  évi  munkatervét  az  előterjesztés  szerint
elfogadja. 
Határidő: azonnal
Felelős: László- Legedi Jánosné polgármester

4.) A közvilágítással kapcsolatos ügyek
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester

Az előterjesztés írásban történt, a döntést a Képviselő-testület elnapolta.

László-  Legedi  Jánosné  polgármester: jelenleg  a  település  legnagyobb  problémája  a
közvilágítás. A héten tárgyaltam az E.On képviselőjével, Táncos Erikával, aki elmondta, hogy
nem tudják orvosolni a fennálló problémát, mert annyira rossz maga a rendszer, hogy egyetlen
megoldás  marad,  a  korszerűsítés.  El  vannak  rohadva  a  kábelek,  emiatt  beázik  a  rendszer,
zárlatos,  nem  tudják  kiszűrni,  melyik  lámpák  okozzák  a  problémát.  A  karbantartási
szerződésünk március 31-ig él,  azt  követően kell  megoldást  találni  a közvilágítási  rendszer
felújítására. 
Kiss Tibortól, egy másik cég képviselőjétől is kaptunk már árajánlatot, ami a teljes cserét és a
karbantartást is tartalmazza 12 millió forintért, de további költségek is felmerülnek még. Az
teljesen egyértelmű, hogy az önkormányzat ennyit nem tud egy összegben kifizetni, ezért egyik
megoldás lehetne a szakaszos felújítás. Egy biztos, az egész közvilágítási rendszer felújítása
jóval több lesz, mint 10 millió forint, ami azt jelenti, hogy meg kell találni a legjobb megoldást
a finanszírozás kérdésére. 
A testület  a  mai  ülésen  nem fog  tudni  döntést  hozni,  hiszen  még  több  helyről  várjuk  az
árajánlatokat, ha minden meglesz, akkor mindenkit értesítek, és akkor hozzunk döntést. 

Siska Zoltán alpolgármester: mindezzel egyetértek, de az sem állapot, hogy hetek óta négy
utcában sötétség van, mert nem égnek a lámpák. Olyan nincs, hogy nem tudják megállapítani a
problémát,  ugyanakkor  van  egy  érvényes  karbantartási  szerződésünk,  ami  egyértelműen
magában foglalja a rendszeres műszaki karbantartást. Akkor miért fizet az önkormányzat havi
szinten  közel  50  ezer  forintot,  ha  a  hibát  nem  akarják  orvosolni.  Javaslom,  hogy  az
önkormányzat  vegye  fel  a  kapcsolatot  egy  ügyvéddel,  és  egyeztessen  azt  illetően,  hogy
ilyenkor mi a teendő. 

Danajlovits  Kamilla  képviselő:  teljes  mértékben  egyetértek,  valóban annyira  sötét  van az
utcában,  hogy  felháborító.  Ezt  nem  szabad  annyiban  hagyni,  hiszen  ha  már  fizetünk  egy
szolgáltatásért, akkor a hibát el kell hárítani.

László-Legedi Jánosné polgármester: rendben, köszönöm a testület véleményét, felveszem a
kapcsolatot  az  ügyvéddel,  és  ha  fejlemény lesz  az ügyben,  tájékoztatni  fogom a testületet,
addig is várjuk az árajánlatokat. 

5.) Egyebek
Előadó: László- Legedi Jánosné polgármester



Az előterjesztés szóban történt.
László-  Legedi  Jánosné  polgármester:  a  „Településfásítási  Program  2023”  program
keretében  nyertünk  10 db  őszi  ültetésű  gömbszivarfát.  A játszótér  és  a  focipálya  közötti
részen kivágott tuják helyére kellene ültetni. Amennyiben valakinek van más ötlete, szívesen
várom.
Örömmel tájékoztatom a testületet, hogy a Hegyhát- Észak Térségi Egyesület nyert 350 ezer
forintot  az  idei  évben  megrendezésre  kerülő  családi  napra,  mely  Mekényesen  kerül
megrendezésre. A tervek szerint az idén a családi- és falunap egy napon lesz, augusztus első
szombatján,  a  nyert  összeget  hangosításra  és  sátorra  fordítjuk.  A  program  szervezése
folyamatban.
További  jó  hírekkel  tudok  szolgálni,  Pető  Imrét-  a  Munkaügyi  központ  által-  100%-os
támogatottsággal tudjuk foglalkoztatni 3 hónapig, továbbfoglalkoztatási kötelezettség nélkül.
Azt  követően  lehetséges,  hogy  december  végéig  még  50%-os  támogatással  tudna  nálunk
dolgozni, ami óriási segítség lenne számunkra, ezért mindenképpen szeretném, ha ki tudnánk
használni ezt  a szuper lehetőséget.  Kertész Andreának van megbízási  szerződése januárra,
szeretném, ha még februárra is lenne szerződése, mert nagyon sok a munka, a könyvtár és az
orvosi rendelő felújítása még hátravan. Az ő további foglalkoztatására is szükségünk lenne,
reméljük, hogy a munkaügyi központ által ez megoldható lesz.
A következő téma, amit szeretnék a testülettel megbeszélni: az idei évben február végén véget
ér a Gyerekesély Program, ami azt jelenti, hogy felszabadul az a két helyiség, melyet eddig a
gyerekek  vettek  igénybe.  A  fiatalok  részéről  már  régóta  igényként  merült  fel  egy  olyan
helyiség,  melyet  klubként  tudnának használni,  ahol  közösen tudnának bulizni,  szórakozni,
vagy akárcsak  leülni,  beszélgetni.  Beszéltem a  fiatalokkal,  tájékoztattam őket  arról,  hogy
mindenképpen testület elé viszem az igényüket és próbálunk valami megoldást találni. 
Javaslatom  a  következő:  5  nagykorú  fiatal  vállalná  a  felelősséget  a  helyiség  és  annak
berendezésért,  a  fiatalok  maguk választanák  ki  a  klubvezetőt  és  azt  az  5  főt,  aki  önként
vállalja  a felelősséget mindenért.  Szerződésbe foglalnánk a legfontosabb kötelezettségeket,
amennyiben azt sikerül maradéktalanul betartaniuk, semmi akadályát nem látom a helyiségek
használatának. Várom a testület véleményét.

Jójárt  Endréné  képviselő: egyetértek  az  elhangzottakkal,  ha  működik  a  dolog,
felelősségteljesen tudnak viselkedni, akkor semmi akadályát nem látom. Egy próbát megér.

Siska  Zoltán  alpolgármester  :   szerintem  is  kell  egy  esélyt  adni  a  fiataloknak,  aztán
meglátjuk, működik-e a dolog. 

László-  Legedi  Jánosné  polgármester: rendben,  köszönöm  a  támogatást,  továbbítom  a
fiataloknak a testület döntését, a részleteket pedig közösen kidolgozzuk. A téli időszakban
lehet heti egy nap, nyáron viszont akkor lehetnek ott, amikor akarnak.
A szászvári  polgármester  megkeresett  telefonon,  a  piros kisbusz bérlése iránt  érdeklődött.
Szeretnék  kibérelni  egy  hétre,  Ausztriába  mennének,  konkrétan  Salzburgba.  A  napi  díj
15.000-Ft  forint,  de  úgy  gondolom,  hogy  ha  valaki  hosszabb  időre  bérelné  a  buszt,
kedvezményt adhatnánk. Várom a testületi véleményét.

Siska Zoltán alpolgármester: igen, egyetértek a kedvezménnyel, bármit bérlünk, többnyire
engednek az árból, ha hosszabb időről van szó. Azt viszont meg kell nézni, hogy a kisbuszunk
egyáltalán mehet-e külföldre, ha igen, akkor nekem nincs kifogásom ellene.



Jójárt Endréné képviselő  :   15.000-Ft helyett mennyiért lehetne kiadni? 10.000-Ft reális ár
lenne, amúgy részemről mehet a dolog. 

László-  Legedi  Jánosné polgármester: rendben,  egyetértek,  tájékoztatom a polgármester
asszonyt a bérleti díj összegéről, amennyiben nekik megfelel, akkor vihetik a buszt. 
Lenne  még  egy  téma,  amiről  beszélnünk  kellene.  Az  önkormányzat  tulajdonában  lévő
0122.Hrsz-ú  út  letisztításáról  lenne  szó,  a  területen  lévő fát  kellene  kitermelni  és  a  helyi
lakosságnak eladni. Drüszler Árpáddal beszélek, kérjünk mástól is árajánlatot?
Kérem a testület véleményét.

Siska  Zoltán alpolgármester: igen,  valóban  egy  útról  van  szó,  emiatt  nincs  szükség  az
erdészeti igazgatósághoz bejelenteni. Egyetértek az ötlettel, mindenképpen kérjünk legalább
három  árajánlatot,  az  csak  a  mi  dolgunkat  könnyíti  meg.  Háromból  könnyebb  lesz
választanunk.

László-  Legedi  Jánosné  polgármester: rendben,  köszönöm,  az  árajánlatokat  intézem.
Köszönöm a testület munkáját, részemről nincs több megbeszélni való pont.

További napirend nem volt, ezért a polgármester megköszöni a jelenlévők munkáját, és az ülést
berekeszti, a testületi ülés zárt üléssel folytatódik. 

Kmf.

László- Legedi Jánosné Jónás István
polgármester aljegyző


